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La societat europea, la de Sabadell també, està preocupada per l’atur, la sanitat, l’educació i la 

seguretat. Res de nou. 

La societat europea, la de Sabadell també, està preocupada pel cost de l’energia, per la qualitat de l’aire, 

per una mobilitat racional i per un urbanisme funcional. 

La societat europea, la de Sabadell també, no sap que ha de preservar el capital natural i poder gaudir 

d’una alimentació de qualitat. La seguretat agrícola pel proveïment alimentari és una necessitat que cal 

considerar estratègica ( és a dir, la defensa del proveïment alimentari de la població tal com diu  la 

darrera llei de l’agricultura dels USA, de l’abril de 2014, coneguda com a Farm Bill). El canvi climàtic i la 

dependència alimentaria son futurs/presents instruments de guerra(veure: 

http://www.iica.int/Esp/dg/Documents/Nota_tecnica_02_2014.pdf)  així com també l’energia. (EU-

Rússia) 

La societat europea, la de Sabadell també, és depenent energèticament, és depenent de l’aigua,  i és 

depenent de la logística alimentària.  Avui tenim aigua a casa nostra perquè tenim energia elèctrica i 

tenim aliments al mercat perquè els camions (petroli) ho fan possible. La nostra ciutat és depenent en 

més del 95% de l’abastament alimentari. 

La societat europea, la de Sabadell també, ha de vetllar per conservar tot el capital natural del que 

disposa.  Així, la conveniència de disposar d’una bona qualitat de l’aire vol dir una mobilitat diferent, vol 

dir  fomentar una mobilitat sostenible, el tancament del pas del trànsit no desitjable,   el disseny de la 

ciutat compacte i a l’abast (sense necessitat d’agafar el cotxe), etc. L’espai lliure d’urbanisme ha de ser 

una necessitat vital.  Les especies animals de ciutat com els insectes/ocells insectívors   són molt 

necessàries així com les abelles/pol·linització en relació ales plantes agrícoles, ...  I tot això vol dir vetllar 

per la qualitat de l’aire.   

L’Ajuntament hauria de recuperar una proposta de planejament urbanístic i d’ordenances municipals 

que vetllessin per una qualitat de l’aire que complís els paràmetres EU, establissin sòl estratègic de 

proveïment d’aliments, d’ús reversible,  tant a la ciutat urbanitzada com a la ciutat lliure d’urbanisme. 

 

També s’ah de vetllar per fer un bon ús de l’aigua, que no tenim.  El tema de l’aigua és molt i molt 

important.L’Ajuntament hauria de recuperar la competència de l’aigua. París ho ha fet des de fa més de 

4 anys (és una competència municipal, com tenir un cementiri municipal).   

http://www.iica.int/Esp/dg/Documents/Nota_tecnica_02_2014.pdf
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L’Ajuntament hauria de recuperar la competència d’intervenir en la distribució de l’energia elèctrica, 

creant organismes públic-privats com ara una Agència de l’Energia (Model  alemany, austríac, holandès, 

etc.).  

L’Ajuntament hauria de recuperar la iniciativa de vetllar per adaptar-se al Canvi Climàtic que ja està amb 

nosaltres. Una jardineria diferent, una mobilitat diferent, unes ordenances constructives diferents. 

Smart city, no és el que sembla, cal la intel·ligència de  les persones que ho dirigeixen. L’exemple: 

semàfors a les rotondes, autobusos amb combustibles “antics”. 

L’Ajuntament hauria de vetllar per la formació dels joves respecte aquests temes. No tot és tecnologia, 

també hi ha l’anàlisi, estratègia i saber perseverar.  

El problema és que aquests temes tenen uns temps superiors a les legislatures i els resultats els 

capitalitzen els següents polítics.  La cobdícia humana és inherent a l’espècie. 

 


